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REVISTA PRESEI 
 

 Angajatii aeroportului Henri Coanda se pregatesc de greva. Iata ce ii nemultumeste, dar si ce pierderi uriase 
risca sa provoace protestul lor 
Aproximativ 1.500 de angajati ai Aeroportului Henri Coanda - cel mai mare din Romania - ar putea intra in greva 
daca nu se inteleg, in curand, cu conducerea companiei, in vederea semnarii contractului colectiv de munca. 
Conducerea sindicatului lucratorilor din aeroport estimeaza ca doar 2 ore de greva generala pot cauza pagube de 
aproximativ 215.000 de euro! 
Mircea Voinopol, liderul Sindicatului Aeroportuar Henri Coanda, a declarat pentru Ziare.com ca s-au purtat deja 
negocieri pentru incheierea unui nou contract colectiv de munca. Ba chiar s-a ajuns la consens, in urma cu mai 
bine de o luna. Inainte sa se si semneze efectiv noul contract (CCM), insa, s-a schimbat directorul aeroportului, iar 
lucrurile au luat o turnura cu totul neasteptata. 
"Contractul nostru colectiv de munca a expirat pe data de 12 octombrie. Noi am negociat cu fostul director 
general (Dan Dumitru Baciu - n.red.) si am ajuns la o intelegere. Am semnat procesele verbale, dar si raportul final 
de negociere. 
Intre timp, insa, domnul Baciu si-a inaintat demisia, iar in locul sau a fost numit domnul Traian Panait. Acesta nu a 
mai primit mandat de la Consiliul de Administratie (CA) pentru a semna CCM negociat cu noi. 
E o chestiune pe care noi n-am inteles-o. De vreme ce acelasi CA a mandatat un director sa negocieze cu noi, iar 
negocierile s-au incheiat cu succes, de ce noul director n-a mai primit mandat? Din punctul nostru de vedere, ar 
trebui semnat contractul pe care l-am negociat. 
Problema este, insa, si mai acuta: CA-ul companiei nu doar ca nu i-a dat mandat noului director sa semneze 
contractul colectiv de munca, dar a si invalidat, printr-o hotarare, negocierea. Or, noi spunem ca asa ceva este 
ilegal", a explicat pentru Ziare.com Mircea Voinopol. 
Liderul sindical sustine ca nu obtinuse mari victorii in negocierea cu Dan Dumitru Baciu si ca bugetul aeroportului 
n-ar fi fost impovarat prin semnarea noului CCM. Dar cum acest lucru se tot amana, liderul sindical arata ca a luat 
masurile care se impuneau. 
"L-am notificat pe directorul general, care nu ne-a raspuns. Apoi, potrivit art. 162 din Legea Dialogului Social, am 
trimis o prenotificare prin intermediul careia il informam pe domnul director cu privire la situatia de fata, la 
revendicari si la solutia legala pentru deblocarea conflictului. 
Nici de aceasta data domnul director nu ne-a raspuns. E un blocaj aici, dumnealor au inchis toate canalele de 
comunicare. 
ADVERTISING 
In aceste conditii, noi am dat notificarea de incepere a conflictului colectiv de munca. In acest moment, ne aflam 
in conflict de munca, in etapa concilierii. 
Am notificat Inspectoratul Teritorial de Munca (ITM) Iflov. Dumnealor au obligatia, potrivit legii, ca in termen de 3 
zile sa desemneze un reprezentant care sa constituie o comisie de conciliere. Aceasta conciliere ar trebui sa aiba 
loc pana la jumatatea lunii, estimam noi. 
Daca ea va esua, legiuitorul a mai prevazut inca 2 etape pana la declansarea grevei: medierea si arbitrajul. Dar 
medierea si arbitrajul nu sunt obligatorii. Daca sindicatul si/sau conducerea refuza medierea si arbitrajul, 
urmatoarele etape sunt: greva de avertisment si greva generala", a mai spus Mircea Voinopol pentru Ziare.com. 
Potrivit liderului sindical, de dorit ar fi sa nu se ajunga in etapa grevei, din cauza ca aceasta ar cauza pierderi 
uriase pentru aeroport. Iar dintr-o astfel de situatie, nimeni n-ar avea de castigat. 
"Aeroportul Henri Coanda proceseaza 13 milioane de pasageri. Dintre acestia, 7 milioane sunt procesati in 
intervalul 6:00 - 9:00 dimineata. O greva de 2 ore in acest interval costa aeroportul 215.000 euro. In plus, nici 
macar nu e vorba numai de bani aici. 
Intr-o astfel de situatie - pe care noi nu ne-o dorim - greva ar vrea un impact foarte mare de imagine a 
transportului romanesc in Europa", a mai spus Mircea Voinopol. 
Vineri dimineata, liderii Sindicatului Aeroportuar Henri Coanda se intalnesc cu ministrul Lucian Sova. Ulterior, 
incepand cu ora 10:00, Consiliul de Administratie al Aeroportului Henri Coanda se reuneste in sedinta. 
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Ramane de vazut daca reprezentantii angajatilor de pe aeroport si autoritatile vor reusi sa gaseasca, in timp util, o 
solutie pentru situatia de criza. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 O mie de medici veterinari protesteaza astazi in fata Guvernului. Ce i-a impins sa iasa in strada 
O mie de medici veterinari din intreaga tara vor protesta, vineri, in fata sediului Guvernului. Nemultumirile 
specialistilor tin, in principal, de faptul ca, in loc sa le usureze munca, institutiile statului mai degraba le-o 
ingreuneaza. 
Intre orele 9:00 si 11:00, circa 50 de medici veterinari - adica membrii Consiliului National al Colegiului Medicilor 
din Romania - vor picheta sediul Autoritatii Nationale Sanitare Veterinare si pentru Siguranta Alimentelor 
(ANSVSA) din Piata Presei Libere. 
Ulterior, intre orele 12:00 - 14:00, aproximativ 1.000 de medici veterinari sunt asteptati in fata Guvernului, la un 
protest de amploare, organizat tot la initiativa Colegiului Medicilor Veterinari din Romania. 
Aceasta organizatie profesionala informeaza ca statul, in loc sa-i ajute sa munceasca mai eficient, mai degraba le 
pun bete in roate. De fapt - dupa cum a declarat pentru Ziare.com dr. Viorel Andronie, presedintele Colegiului, 
medicii veterinari nici nu si-au dorit sa se ajunga la proteste. 
Cu toate astea, ies in strada din cauza ca sunt obligati sa isi faca meseria la limita malpraxisului, iar statul nu pare 
deloc preocupat de acest lucru. 
 
Printre altele, medicii veterinari cer reluarea controalelor de primavara din gospodarii (pe care ANSVSA le-a 
amanat, in premiera, in acest an), dar si materiale platite de stat pentru desfasurarea activitatilor in zonele cu 
pesta porcina africana (PPA). 
In plus, medicii vor legi care sa restrictioneze vanzarea necontrolata de medicamente sanitare-veterinare. 
Totodata, medicii veterinari mai cer acces la programe care sa le usureze munca, dar si sa fie platiti intr-un mod 
echitabil, in functie de competente. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 PSD-ALDE, în sedinţă restrânsă privind bugetului pe 2019/ Majorarea salariului minim din 1 decembrie, 
printre temele abordate de Dragnea şi Tăriceanu 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu şi ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, 
vor discuta, vineri, despre rectificarea bugetară şi scenariile pentru bugetul pe anul viitor, au declarat, joi, pentru 
MEDIAFAX, surse politice. 
Înaintea şedinţei coaliţiei de guvernare, liderul PSD Liviu Dragnea va avea o întrevedere cu ministrul Finanţelor, 
Eugen Teodorovici. De altfel, cei doi au avut şi joi o rundă de discuţii, la Parlament. 
Potrivit surselor citate, la şedinţa de vineri a coaliţiei de guvernare, ministrul Finanţelor va realiza o prezentare a 
execuţiei bugetare pe primele nouă luni ale acestui an. De asemenea, se va discuta ca la finalul lunii noiembrie să 
se realizeze a doua rectificare bugetară. 
O altă temă aflată pe agenda coaliţiei este formula de echilibrare a bugetelor locale, liderii PSD şi ALDE urmând să 
stabilească dacă 100% din impozitul pe venit va rămâne la autorităţile locale. 
Înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii (FSDI) şi companiile care ar urma să intre în fond figurează 
şi ele pe agenda informală a şedinţei coaliţiei de guvernare, au mai spus, pentru MEDIAFAX, sursele citate. 
Un scenariu de lucru pe care PSD îl ia în calcul, au declarat pentru MEDIAFAX surse din partid, este ca până la 
finalul anului să fie modificate schemele de personal din administraţia publică centrală, astfel încât să se reducă 
numărul de posturi de la anumite ministere şi agenţii, acest lucru fiind posibil să fie luat în calcul la formarea 
bugetului pe 2019. 
De asemenea, coaliţia de guvernare este aşteptată să discute şi despre o majorare a salariului minim de la data de 
1 decembrie. 
Liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, miercuri, că-l va chema pe ministrul de Finanţe, Eugen 
Teodorovici, la o şedinţă de coaliţie pentru a face o informare la zi cu privire la execuţia bugetară şi la proiectul 
bugetului de stat. El a spus că nu are o imagine a situaţiei. 
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Liviu Dragnea, Călin Popescu Tăriceanu şi Eugen Teodorovici s-au întâlnit, marţi, la Parlament, cu oficialii polonezi 
pentru a discuta despre Fondul Suveran de Investiţii. Potrivit liderului PSD, discuţiile au loc în urma ”temerilor” 
ALDE cu privire la înfiinţarea FSDI. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea va propune în loc de una, două şedinţe CEx, una „politică”, cealaltă pentru remaniere - surse 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, va propune partidului ca, în cel mai scurt timp, să se organizeze două şedinţe de 
Comitet Executiv Naţional, una cu privire la remanierea guvernamentală, cealaltă pe alte „teme politice”, au 
declarat, joi, pentru MEDIAFAX, surse din conducerea partidului. 
Potrivit surselor citate, liderii partidului vor stabili, cel mai probabil până la sfârşitul acestei săptămâni, când se vor 
organiza cele două şedinţe ale conducerii lărgite a formaţiunii. 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova (PSD), s-a declarat miercuri, la Parlament, „flatat” de faptul că numele său 
figurează pe listele pentru remanierea guvernamentală şi a indicat că nu are nimic să-şi reproşeze. 
Vicepremierul Viorel Ştefan a declarat, miercuri, la Parlament, că nu poate să anticipeze dacă va mai rămâne sau 
nu în Guvern după remaniere, însă a precizat că merge pe proiectul şefiei ASF la care şi-a depus candidatura. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, că la această oră nu se pune problema remanierii ministrului 
Justiţiei, Tudorel Toader şi că remanierea membrilor Guvernului nu nicio legătură cu o posibilă OUG pentru 
amnistie şi graţiere. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, marţi, că a încheiat evaluarea miniştrilor, urmând să o prezinte în Comitetul 
Executiv Naţional PSD. Şeful Executivului a refuzat să dea nume sau să precizeze câţi miniştri vor părăsi Cabinetul. 
Premierul Viorica Dăncilă va efectua o vizită, vineri la Varna, iar în intervalul 3-8 noiembrie va merge în Sultanatul 
Oman şi în Qatar. 
Vicepreşedintele PSD Marian Oprişan a declarat, pe 24 octombrie, la Parlament, că miniştrii care nu au comunicat 
public măsurile bune pe care le-au luat „nu au ce să caute” în Executiv, social-democratul spunând că 
vicepremierul Paul Stănescu este „destoinic”, dar „nu a comunicat deloc”. 
De asemenea, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, pe 17 octombrie, că partidul va lua o decizie în legătură 
cu susţinerea şi depunerea în Parlament a proiectului de lege privind parteneriatul civil în cadrul următoarei 
şedinţe a Comitetului Executiv Naţional al partidului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Premierul Dăncilă se întâlneşte vineri cu omologul său israelian/ Netanyahu e sigur că România îşi va muta 
ambasada de la Tel Aviv la Ierusalim 
Premierul Viorica Dăncilă se va întâlni, vineri dimineaţă, la Varna, Bulgaria, cu omologul său israelian, Benjamin 
Netanyahu, ea afirmând că una din temele de discuţie urmează să fie şedinţa comună de guvern, după ce aceasta 
a fost amânată de două ori. 
”A fost amânată această şedinţă (comună de guvern - n.r.), nu din cauza noastră. Am înţeles că au fost probleme 
în Israel. Vom reprograma această şedinţă. Cred că în cadrul discuţiei pe care o să o am mâine cu domnul 
Benjamin Netanyahu vom stabili şi şedinţa comună de Guvern”, a declarat joi premierul Viorica Dăncilă. 
Ambasada Israelului la Bucureşti a informat, la începutul lunii august, pentru agenţia MEDIAFAX, că şedinţa 
comună a guvernelor României şi Israelului urma să aibă loc la începutul lunii noiembrie, delegaţia miniştrilor 
urmând să fiecondusă de premierul Benjamin Netanyahu. 
"Ambasada Statului Israel confirmă că şedinţa comuna dintre cele două guverne va avea loc la începutul lunii 
noiembrie. Din delegaţie urmează să facă parte miniştrii cabinetului Netanyahu, având în vedere că este vorba de 
o şedinta G2G. Temele de discuţie abordate vor fi relaţiile bilaterale, relaţia cu Uniunea Europeană precum şi 
cooperarea româno-israeliană în numeroase domenii. În ceea ce priveşte mutarea ambasadei Romaniei de la Tel 
Aviv la Ierusalim, acesta este un subiect deschis in continuare, la fel cum rămâne deschis şi în discutiile cu alte 
state", se arăta în răspunsul Ambasadei Israelului, către MEDIAFAX. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţase că şedinţa de Guvern cu reprezentanţii Guvernului din Israel va avea 
loc în octombrie sau noiembrie. Vizita iniţială era programată în luna august, dar a fost amânată. 
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Prim-ministrul Viorica Dăncilă a avut, pe 25 aprilie 2018, o întrevedere cu premierul israelian, Benjamin 
Netanyahu, în cadrul vizitei oficiale întreprinse în Statul Israel. La întrevederea cu Dăncilă, Benjamin Netanyahu a 
salutat adoptarea de către Guvernul Romaniei a cadrului de lansare a dezbaterii privind relocarea ambasadei 
Romaniei la Ierusalim. 
Netanyahu spune că este sigur că România îşi va muta ambasada de la Tel Aviv la Ierusalim 
Premierul israelian Benjamin Netanyahu a declarat, joi, într-un interviu acordat ununui post TV, că este ”sigur” că 
România îşi va muta ambasada de la Tel Aviv la Ierusalim, după ce Statele Unite vor face acest lucru. 
”Eu nu mă implic în politica altor state. Noi le solicităm doar să accepte lucrurile aşa cum sunt. Ierusalimul a fost 
capitala evreilor de acum cel puţin 350 de ani. Cred că preşedintele recunoaşte ceea ce este dificil, ceea ce este 
evident. Binenţeles că Ierusalimul este capitală şi capitala (ambasada - n.r.) Statelor Unite poate că ar trebui 
mutată în Ierusalim şi cred că şi celelalte state vor urma acest model. Se va întâmpla cu România, se va întâmpla şi 
cu alte state. Nu doar că sunt sigur, dar ştiu acest lucru - sunt sigur că România va lua în considerare această 
situaţie şi o decizie va fi luată, astfel încât ambasada să fie mutată la Ierusalim”, a declarat într-un interviu acordat 
România TV premierul Israelului, Benjamin Netanyahu. 
El fusese întrebat cum comentează opoziţia preşedintelui Klaus Iohannis faţă de relocarea ambasadei României de 
la Tel Aviv la Ierusalim. 
Ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, a declarat pe12 octombrie, la Parlament, că analiza MAE privind 
mutarea ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim a fost transmisă premierului Viorica Dăncilă, care, în urma 
propriei analize, urmează să o distribuie Administraţiei Prezidenţiale. 
„A fost transmisă la nivelul prim-ministrului şi urmează, dacă sunt observaţii, să fie distribuit de către Guvern la 
Preşedinţie şi la preşedinţii celor două Camere. Noi, ca minister, ne-am încheiat analiza”, a declarat, vineri, 
ministrul de Externe, Teodor Meleşcanu, întrebat care este decizia cu privire la o eventuală relocare a ambasadei 
României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
Preşedintele Klaus Iohannis a spus, pe 28 august, la Reuniunea Anuală a Diplomaţiei Române, că poziţia României 
în privinţa statutului Ierusalim nu s-a schimbat, deşi Guvernul a anunţat în luna mai intenţia de a muta sediul 
ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim. 
În luna mai, Guvernul a anunţat intenţia de a muta sediul ambasadei României de la Tel Aviv la Ierusalim, MAE 
elaborând un memorandum secret în acest sens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Discuţii aprinse în CSM pe tema Secţiei de anchetă: Trebuie renunţat la ea, sistemul e îngrijorat 
Ministrul Tudorel Toader a avut, joi, un dialog aprins în şedinţa de plen a CSM pe tema modificărilor legilor 
justiţiei cu judecătoarele Gabriela Baltag şi Andrea Chiş, cea din urmă explicând că magistraţii abia aşteaptă să se 
pensioneze pentru că sunt îngrijoraţi din cauza Secţiei de anchetă. 
Ministrul Justiţiei a participat la plenul de joi al CSM, unde a declarat că a discutat de două ori cu membrii 
Comisiei de la Veneţia pe tema pensionării anticipate a magistraţilor. La rândul lor, Gabriela Baltag şi Andrea Chiş, 
membri CSM, i-au explicat ministrului că până la modificarea legilor Justiţiei - în principal prin înfiinţarea unei 
Secţii de anchetare a magistraţilor - judecătorii şi procurorii nu solicitau să se pensioneze anticipat, ci dimpotrivă, 
să rămână cât mai mult timp în sistem. 
„S-a spus: Comisia de la Veneţia a făcut praf ordonanţa. Comisia de la Veneţia - eu de două ori am discutat cu 
dânşii la nivel de principiu - ce spune: apreciem amânarea soluţiei de pensionare 20 de ani (n.r. - vechime) deşi 
recomandăm abrogarea. Adică nu amânarea, ci direct abrogarea. Asta e treba legiuitorului. Ce mai spune Comisia 
în avizul pe care l-a dat? În trei rânduri spune că nu avizează Ordonanţa pentru că nu a primit-o în mod formal, 
dar dacă şi când o va primi o va examina şi va emite un aviz. Probabil o să îl emită la Plenara din decembrie 2018”, 
a declarat Tudorel Toader 
Judecătoarea Andreea Chiş i-a spus ministrului că tot mai mulţi magistraţi depun cereri de pensionare anticipată, 
îngrijoraţi fiind de înfiinţarea Secţiei de anchetare a infracţiunilor comise de magistraţi. 
„Mă bucur că aţi ridicat această problemă. Aveam şi până acuma pensionarea anticipată la 25 de ani vechime, din 
păcate nu doar în magistratură, ci şi în alte profesii juridice şi majoritatea colegilor nu au uzat de acest drept. 
Dimpotrivă, sunt foarte mulţi colegi (...) care solicită să rămână în magistratură şi după ce au împlinit 65 de ani, 
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după ce au 30-40 de ani în magistratură. Dar de când au apărut propunerile de modificare a actelor normative 
avem liste întregi cu colegi care la 25 de ani vechime solicită să se pensioneze. Oare de ce fac acest lucru? Pentru 
că aceste legi au îngreunat foarte mult răspunderea magistratului, aducând atingere independenţei acestuia şi 
aceste lucruri le spune Comisia de la Veneţia. În cazul răspunderii materiale vă recomandă să condiţionaţi 
acţiunea în regres de o răspundere disciplinară - ceea ce Consiliul v-a propus atunci când i-aţi solicitat opinia pe 
această Ordonanţă de Urgenţă şi nu aţi preluat - şi îşi exprimă şi comisia de la Veneţia nişte îngrijorări, preluate de 
sistemul judiciar, cu privire la înfiinţarea acestei Secţii speciale de investigare a infracţiunilor comise de judecători 
şi procurori. Sugestia este că trebuie renunţat la această secţie, pentru că întreg sistemul judiciar este îngrijorat. 
Faptul că întregul sistem este îngrijorat rezultă din listele pe care le avem şi astăzi în faţa noastră de pensionare. 
Nu aţi renunţat la aceste vulnerabiltăţi”, a spus judecătoarea. 
„Cum aveţi talentul să duceţi discuţia în altă parte ştim. Era vorba de...”, a întrerupt-o ministrul pe judecătoarea 
Andreea Chiş, moment în care a fost la rândul său întrerupt. 
„Era vorba de o chestiune de politeţe”, a fost replica judecătoarei Andreea Chiş, care a continuat: „Şi eu ştiţi că vă 
respect foarte mult opiniile şi nu încerc să pun într-o cheie ce spuneţi dumneavoastră. (...) Nu este un secret ceea 
ce v-am spus pentru că această discuţie am purtat-o între noi - şi ştiţi foarte bine - înainte de a vă trimite opinia. Şi 
am zis dacă renunţaţi sau dacă respectaţi ce spune Comisia de la Veneţia în legătură cu răspunderea magistraţilor 
nici nu se pune problema pensionării anticipate, pentru că nimeni nu va uza de acele prevederi”. 
„Spuneţi simplu: cine a propus pensionarea la 20 de ani. Despre asta vorbim!”, a spus Tudorel Toader. 
La rândul său, judecătoarea Gabriela Baltag a intervenit şi a spus că CSM a lansat propunerea pensionării. 
„Pot răspunde eu, domnule ministru! (...) Consiliul Superior al Magistraturii este cel care a făcut acestă 
propunere. Trebuie să fim foarte corecţi şi nu vreau să mai asist la discuţii duble: unele pe forumuri şi altele în 
spaţiul public; unele că suntem împotriva pensionării la 20 de ani şi altele că nu suntem; Această propunere a 
pornit de aici, din Consiliul Superior al Magistraturii şi dacă nu am denatura această iniţiativă care a fost a noastră 
- şi a fost o dorinţă a colegilor noştri - probabil că lucrurile nu ar fi stat aşa cum stau în prezent. Iar în privinţa 
generalizării doamnă judecător, întreg sistemul judiciar este îngrijorat de această secţie pentru că un singur om 
dacă nu este îngrijorat - şi nu nu sunt îngrijorată deloc - (n.r. - acel om) nu reprezintă întreg sistemul”, a declarat 
judecătoarea Gabriela Baltag. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parchetul General anunţă că Augustin Lazăr îndeplinea condiţiile de numire 
PG anunţă joi că Augustin Lazăr îndeplinea condiţiile de numire, având pe întreg parcursul carierei toate 
calificativele „Foarte bine” şi că nu a fost niciodată sancţionat disciplinar. Afirmaţiile vin în contextul în care T. 
Toader a spus că lipseau documente în acest sens de la dosarul lui Lazăr. 
"Consiliul Superior al Magistraturii a comunicat prin adresa numărul 22234/2018 din 30 octombrie 2018 
rapoartele de evaluare obţinute de procurorul general Augustin Lazăr pe întreg parcursul carierei, toate 
calificativele acordate fiind „Foarte bine”. De asemenea, s-a constatat că nu a fost niciodată sancţionat disciplinar, 
fiind astfel îndeplinite condiţiile prevăzute de lege pentru numirea în funcţia de procuror general aşa cum rezultă şi 
din hotărârea Secţiei pentru procurori numărul 258 din 21 aprilie 2016", se arată într-un comunicat transmis de 
Parchetul General şi semnat de Biroul de informare şi relaţii publice din Parchetul de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie. 
Sursa citată precizează că "semnalăm diferenţa de formulare a condiţiilor cerute de lege în sensul că atunci când 
se vorbeşte despre lipsa sancţiunilor disciplinare, condiţia cerută este să nu fi fost sancţionat în ultimii trei ani, în 
timp ce în privinţa evaluării se prevede acordarea calificativului „Foarte bine” la ultima evaluare, şi nu la evaluarea 
activităţii din ultimii trei ani. Aceasta interpretare este conformă şi practicii unitare a Consiliului Superior al 
Magistraturii care nu a sancţionat niciodată un magistrat, prin respingerea candidaturii pentru o funcţie de 
conducere sau de execuţie, în situaţia în care întârzierea realizării evaluării nu a fost imputabilă acestuia. 
Întotdeauna a fost luată în considerare ultima evaluare realizată şi aflată la dosarul profesional. În acest sens 
menţionăm hotărârea Secţiei pentru procurori nr. 742/2007". 
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În informaţiile publicate miercuri de Tudorel Toader se arată, la capitolul „Neîndeplinirea criteriilor anunţate 
pentru numire”, faptul că în dosarul de candidatură al lui Lazăr nu s-a identificat nici un document care să 
dovedească îndeplinirea criteriului legat de obţinerea calificativul ”foarte bine” la ultima evaluare. 
„La data de 28 Aprilie 2016, când Preşedintele României a semnat decretul de numire în funcţia de Procuror 
General al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a domnului Augustin Lazăr, acesta nu deţinea 
o evaluare a îndeplinirii criteriilor de competenţă profesională şi de performanţă, realizată în baza articolului 39 
alineatul (1) din Legea nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor. Astfel, domnul Augustin Lazăr nu 
a demonstrat îndeplinirea criteriului anunţat de Ministerul Justiţiei pentru ocuparea funcţiei de Procuror General, 
capitolul Condiţii prevăzute de lege, şi anume calificativul ”foarte bine” la ultima evaluare”, spune Toader. 
Potrivit informaţiilor, a mai fost identificată o neregulă la evaluarea din perioada 2014-2016 a lui Lazăr. 
„Pentru această procedură, pe ordinea de zi a Şedinţei Colegiului de conducere al Parchetului de pe lângă Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie din data de 05 septembrie 2018, s-a pus în discuţie înlocuirea domnului Augustin Lazăr 
cu doamna Laura Oprean prim-adjunct al procurorului general, din funcţia de preşedinte a Comisiei de evaluare a 
procurorilor membri ai comisiilor parchetelor de pe lângă curţile de apel. Această decizie era fundamentată de 
evaluarea activităţii profesionale a domnului Augustin Lazăr pentru perioada 2014-2015 când a ocupat funcţia de 
procuror general al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Alba Iulia şi avea la bază, conform punctului 1 de pe 
ordinea de zi ”Constatarea incompatibilităţii preşedintelui Comisiei de evaluare a procurorilor membri ai 
comisiilor parchetelor de pe lângă curţile de apel şi înlocuirea acestuia potrivit art.26 alin 10 din Hotărârea nr 
676/2007 din 04.10.2007”, se arată în informare. 
„Nu avem cunoştinţă dacă domnul Augustin Lazăr a fost înlocuit din această funcţie şi la data de 20 aprilie 2017 
(data întocmirii Raportului de evaluare pentru perioada 2011-2013), când deţinea, de drept, poziţia de preşedinte 
al comisiei, în virtutea articolului 29 alin (8) din Hotărârea nr 676/2007, care prevede că: Activitatea specifică 
funcţiei de procuror desfăşurată de membrii comisiilor de evaluare de la parchetele de pe lângă curţile de apel, 
inclusiv membrii supleanţi, chiar dacă aceştia nu au efectuat niciun act de evaluare, va fi evaluată de comisia de 
evaluare constituită la nivelul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, din care fac parte 
procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, 2 procurori desemnaţi de colegiul 
de conducere şi un membru supleant”. 
Cu toate acestea, raportul de evaluare a activităţii profesionale, transmis de către Consiliul Superior al 
Magistraturii, în data de 18 septembrie anul acesta, nu este pentru perioada 2014-2015, ci pentru perioada 2014-
2016, şi nu este întocmit de către Comisia de evaluare a procurorilor membri ai comisiilor parchetelor de pe lângă 
curţile de apel, ci de către Comisia de evaluare a procurorilor constituită la nivelul CSM, mai spune comunicatul lui 
Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Augustin Lazăr anunţă că va uza de toate procedurile pentru a se apăra de acuzaţiile lui Toader/ Replica 
ministrului Toader 
Procurorul general a declarat, joi dimineaţă, că reprezentanţii Consiliului Superior al Magistraturii au constatat că 
erau îndeplinite toate procedurile legale pentru numirea sa la Parchet, precizând că îşi rezervă dreptul de a 
acţiona conform procedurilor legale. 
"S-a dovedit a fi o manipulare a opiniei publice şi o menţinere în suspans pentru a servi unei proceduri de revocare 
viciate. Aş dori să vă spun că la o singură lecturare a hotărârii CSM, vom vedea că Secţia de Procurori a verificat 
toate condiţiile legale impuse, experienţa de 10 ani, lipsa sancţiunilor şi era necesară şi este necesară şi acum un 
calificativ foarte bun la ultima evaluare. Prin urmare, CSM a constatat că erau îndeplinite toate condiţiile legale 
pentru numirea în mandat, iar eu îmi rezerv dreptul de a acţiona conform procedurilor legale", a declarat Augustin 
Lazăr, la intrarea în CSM. 
Tudorel Toader a declanşat săptămâna trecută procedura de revocare de la conducerea Parchetului General, 
printre cele 20 de motivele invocate de ministru fiind şi o rezoluţie de clasare ce-l viza pe Klaus Iohannis, aflată în 
dosarul de candidatură al lui Augustin Lazăr. Ulterior, ministrul Justiţiei a anunţat că va prezenta public 
documente din acest dosar de candidatură. 
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Miercuri, Tudorel Toader a solicitat CSM să aprecieze dacă sunt întrunite condiţiile pentru a publica aceste acte 
din dosarul de candidatură. Potrivit unor surse din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii, cererea ministrului 
de a aprecia dacă pot fi publicate documentele din dosarul lui Lazăr nu are temei deoarece documentele din 
dosarul profesional al magistratului sunt confidenţiale, însă cele dintr-un dosar de candidatură pot fi publicate. 
Replica lui Tudorel Toader: Dacă nu era complet dosarul, eu personal, ca ministru, nu primeam dosarul 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, joi, că procurorul general ar fi trebuie să răspundă dacă acuzaţiile la 
adresa sa sunt sau nu adevărate, precizând că el, dacă ar fi fost ministru al Justiţiei la momentul respectiv şi 
primea un dosar incomplet, nu l-ar fi primit deloc. 
"Ar fi trebuit să spună dacă afirmaţiile făcute sunt sau nu adevărate. Adică noi riscăm să tragem concluzii îaninte 
de a vedea dacă spusele sunt adevărate sau nu. Legea spune care sunt piesele ce trebuie cuprinse în dosar şi se 
primeşte doar un cv la email în dosarul atasat. Dacă nu era complet dosarul eu personal, ca ministru, nu primeam 
dosarul. Sigur pot fi aduse şi multe alte argumente", a declarat Tudorel Toader, la intrarea în CSM. 
Ministrul a reiterat ideea potrivit căreia nu a făcut nicio confuzie în ceea ce priveşte rezoluţia de clasare. 
Tot joi, procurorul general a declarat că reprezentanţii Consiliului Superior al Magistraturii au constatat că erau 
îndeplinite toate procedurile legale pentru numirea sa la Parchet, precizând că îşi rezervă dreptul de a acţiona 
conform procedurilor legale. 
Tudorel Toader a declanşat săptămâna trecută procedura de revocare de la conducerea Parchetului General, 
printre cele 20 de motivele invocate de ministru fiind şi o rezoluţie de clasare ce-l viza pe Klaus Iohannis, aflată în 
dosarul de candidatură al lui Augustin Lazăr. Ulterior, ministrul Justiţiei a anunţat că va prezenta public 
documente din acest dosar de candidatură. 
Miercuri, Tudorel Toader a solicitat CSM să aprecieze dacă sunt întrunite condiţiile pentru a publica aceste acte 
din dosarul de candidatură. Potrivit unor surse din cadrul Consiliului Superior al Magistraturii, cererea ministrului 
de a aprecia dacă pot fi publicate documentele din dosarul lui Lazăr nu are temei deoarece documentele din 
dosarul profesional al magistratului sunt confidenţiale, însă cele dintr-un dosar de candidatură pot fi publicate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Asigurarea RCA pentru persoane fizice se scumpeşte. Care este noul tarif de referinţă 
Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a anunţat azi noile tarife de referinţă pentru poliţele auto 
obligatorii (RCA) calculate de firma de consultanţă EY. Noile tarife sunt în medie cu 4% mai mari pentru clienţii 
persoane fizice decât tarifele actuale, în timp ce pentru companii tariful mediu a scăzut cu 5%. Prima medie 
pentru personae fizice este la 790 de lei pe an, în timp ce pentru companii se situează la 1.660 lei. 
Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a anunţat azi noile tarife de referinţă pentru poliţele auto 
obligatorii (RCA) calculate de firma de consultanţă EY. Noile tarife sunt în medie cu 4% mai mari pentru clienţii 
persoane fizice decât tarifele actuale, în timp ce pentru companii tariful mediu a scăzut cu 5%. Prima medie 
pentru personae fizice este la 790 de lei pe an, în timp ce pentru companii se situează la 1.660 lei. 
Persoanele fizice pot achiziţiona poliţa RCA pe un an la un tarif cuprins între 572 lei şi 2.476, preţul variind în 
funcţie de vârsta clientului şi capacitatea cilindrică a autoturismului. De exemplu, pentru un şofer cu vârsta 
cuprinsă între 31 şi 40 de ani care deţine un autoturism cu capacitatea cilindrică cuprinsă între 1.201 şi 1.400 
centimetri cubi tariful de referinţă pentru poliţa RCA va fi de 601 lei, cu 6% mai mult decât tariful de referinţă 
actual. 
Pe de altă parte, în cazul transportatorilor tariful de referinţă pentru un camion cu masa de peste 16 tone este de 
7.273, cu circa 7% mai putin decât tariful de referinţă actual. 
Modificările tarifelor de referinţă estimate pentru fiecare segment de risc sunt generate, în principal, de evoluţia 
daunalităţii în perioadele de referinţă luate în considerare în cadrul celor două exerciţii de calcul, potrivit ASF. 
 (Sursa: Mediafax) 
 

 Primar: Finalizarea drumului expres către A1 nu ar trebui să dureze mai mult de trei ani 
Primarul Sectorului 6 al Capitalei, Gabriel Mutu, a declarat, joi, că finalizarea drumului expres care va lega Podul 
Ciurel de A1 nu ar trebui să dureze mai mult de trei ani, asta dacă proiectul va fi votat anul viitor în Consiliul 
General al Municipiului Bucureşti. 
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„Între cele două primării (PMB şi Primăria Sectorului 6 - n.r.) s-a constituit o comisie de lucru, formată din 
arhitectul şef al PS 6 şi cel de la PMB pentru a delimita traseul pe unde va merge drumul expres către A1. El este 
prevăzut în PUZ-ul sectorului 6, numai că s-a găsit o soluţie financiară mai bună, pentru a nu se face multe 
exproprieri. Dacă anul viitor va fi aprobat în Consilul General, nu poate dura mai mult de 3 ani”, a declarat Mutu. 
Pe de altă parte, întrebat despre traficul de pe bulevardul Iuliu Maniu, edilul sectorului 6 a declarat că recent, el a 
parcurs această arteră, la oră de vârf, în 25-30 de minute. 
„Eu am făcut o filmare pe bulevardul Iuliu Maniu, la o oră de vârf, respectiv ora 17.30, şi am făcut 25 de minute 
spre autostradă şi în jur de 30 de minute spre Piaţa Leul. Este foarte important să circulăm cum scrie la 
regulament, că dacă începem să schimbăm benzile de mers fără semnalizare şi să oprim acolo unde este interzis, 
orice am face noi, nu putem debloca bulevadul”, a mai precizat Mutu. 
În prezent, bulevardul Iuliu Maniu este una dintre cele mai aglomerate artere din Capitală, care face legătura cu 
Autostrada Bucureşti-Piteşti, iar vinerea seară artera se blochează aproape în totalitate. În ceea ce priveşte 
drumul expres, acesta ar fluidiza traficul de pe Iuliu Maniu, făcând legătura dintre Cartierul Militari – Crângaşi cu 
Autostrada Bucureşti- Piteşti, pe lângă Lacul Morii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul a DECIS: Gabriela Firea, prima victorie mare, în războiul cu Guvernul 
Plenul Camerei Deputaților a aprobat, miercuri, ordonanța care desfiinţează Autoritatea Metropolitană de 
Transport Bucureşti din subordinea Ministerului Transporturilor și mută atribuțiile privind transportul public rutier 
în sarcina Primăriei Capitalei. Primarul Capitalei, Gabriela Firea, a spus în mai multe rânduri că nu este normal ca 
transportul public din București să nu fie gestionat de Primăria Capitalei. 
Proiectul de lege de aprobare a OUG 35/2018 are ca obiect de reglementare desfiinţarea Autorităţii 
Metropolitane de Transport Bucureşti care funcţionează în subordinea Ministerului Transporturilor, informează 
Mediafax. 
Totodată, se propune ca de la data desfiinţării acestei autorităţi atribuţiile referitoare la înfiinţarea, autorizarea, 
exploatarea, gestionarea şi controlul funcţionării serviciilor de transport public rutier de călători pe raza 
administrativ-teritorială a Municipiului Bucureşti şi a judeţului Ilfov să fie exercitate de Consiliul General al 
Municipiului Bucureşti şi de Consiliul Judeţean Ilfov, direct sau prin Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară. 
De asemenea, se propune preluarea patrimoniului autorităţii de către Ministerul Transportului, preluarea 
personalului de către Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti - Ilfov. 
Proiectul mai prevede finalizarea Proiectului CISMOB, proiect pe fonduri europene, în care este prezent AMTB, ca 
partener, care se va realiza tot de Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară pentru Transport Public Bucureşti - 
Ilfov. 
Camera Deputaților este for decizional în acest caz. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Instanta a suspendat hotararea lui Firea care interzicea Star si Clever Taxi. Hotararea e definitiva 
Curtea de Apel Bucuresti (CAB) a suspendat Hotararea Consiliului General al Municipiului Bucuresti prin care era 
interzisa functionarea aplicatiilor agregatoare Star Taxi si Clever Taxi. Decizia este definitiva. 
Anuntul a fost facut pe Facebook de avocatul Cristian Bacanu, care a reprezentat Star Taxi in instanta. 
"Victorie! Am reusit! 
Azi Curtea de Apel Bucuresti a admis printr-o hotarare definitiva cererea formulata de Star Taxi APP si a suspendat 
aplicarea Hotararii Consiliului General al Municipiului Bucuresti prin care era interzisa functionarea aplicatiilor 
agregatoare Star Taxi si Clever Taxi. 
De aceasta data, legea, bunul simt si principiile pietei libere au triumfat. Gabriela Firea, take that! Va amintesc: in 
decembrie 2017, consilierii generali condusi politic de Firea si de Badulescu au interzis aplicatiile taxi din 
Bucuresti. 
#BacanuSpuneDrept - Star Taxi a fost reprezentata de o echipa de avocati MDM Legal compusa din: Larisa 
Varzariu, Alexandra Gheorghiu si Cristian Bacanu (avocat coordonator) ", a scris Bacanu pe reteaua sociala. 
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"Dispune suspendarea HCGMB nr. 626/19.12.2017 pana la pronuntarea instantei de fond asupra actiunii de fond 
asupra actiunii in anulare. Cu majoritate de voturi, obliga intimatii parati, Municipiul Bucuresti si CGMB sa achite 
recurentei reclamante suma de 10.000 de lei cu titlu de cheltuieli de judecata in prima instanta si recurs, reduse 
de instanta", se arata in hotararea de joi a Curtii de Apel Bucuresti, citata de Mediafax. 
Amintim ca, pe 19 decembrie in 2017, Consiliul General al Capitalei a schimbat regulamentul de taximetrie, ceea 
ce a obligat Uber, Taxify si orice alta aplicatie de taximetrie sa obtina autorizatie de la Primarie ca sa poata 
functiona. 
Aceste platforme online care permit solicitarea de transport dintr-un punct in altul trebuiau sa devina companii 
de taxi, cu sistemul invechit de dispecerat. 
"Consiliul General al Municipiului Bucuresti a aprobat in sedinta de astazi proiectul de hotarare pentru 
modificarea si completarea Hotararii CGMB nr. 178/2008 privind aprobarea Regulamentului-cadru, a caietului de 
sarcini si a contractului de atribuire in gestiune delegata pentru organizarea si executarea serviciului public de 
transport local in regim de taxi", transmitea Primaria Bucuresti intr-un comunicat remis Ziare.com. 
Proiectul a fost aprobat cu 32 de voturi pentru si 20 de voturi impotriva. Au votat pentru 24 de consilieri PSD, 4 
consilieri ALDE si 4 consilieri PMP. Impotriva proiectului au votat 7 consilieri PNL si 13 consilieri USR. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Milioane de euro, investite în barocamera NEFUNCȚIONALĂ de la Floreasca: Ce spune ministrul Sănătății 
Tribunalul București judecă, de un an, mai mulți foști șefi din Spitalul Floreasca, fiind acuzați că au cumpărat 
echipamente medicale pentru camera specială pentru arși la prețuri supraevaluate, prejudiciul adus unității 
medicale fiind estimat de procurori la peste 8 milioane de lei. 
Barocamera nu este funcțională și nici instalată. Cu toate acestea, reprezentanți ai autorității contractante, 
împreună cu cei ai furnizorului, au semnat procese-verbale de recepție și procese-verbale de punere în funcțiune, 
spuneau procurorii DNA în octombrie 2017, la trimiterea în judecată. 
La un an de la trimiterea în judecată, nimic nu s-a schimbat, deși, la nivel național, pot fi tratați doar 11 pacienți cu 
arsuri grave. 
„E o problemă cu barocamera. E o problemă încurcată. Noi, de 3 luni încercăm să vedem daca poate sau nu să 
funcţioneze”, a spus ministrul Sănătății, Sorina Pintea, potrivit Digi24. 
Construcţia barocamerei de la Spitalul Floreasca a fost făcută cu bani de la Ministerul Sănătăţii, Primăria 
Sectorului 1 şi Banca Mondială. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 La 5 decenii de la tragedia ecologica de la Certej, Guvernul da liber la taiat paduri pentru exploatari de aur si 
argint 
30 octombrie reprezinta pentru Romania, de 3 ani incoace, data fatidica la care s-a petrecut incendiul din clubul 
Colectiv, in urma caruia au murit 64 de persoane. Insa in aceeasi data comemoram si alte 89 de victime tot ale 
coruptiei, nepasarii si incompetentei - cele ale catastrofei ecologice de la Certej. 
Acolo, in 1971, digul iazului de decantare al exploatarii miniere hunedorene s-a rupt, iar valul de steril a inghitit 89 
de suflete. 
Acum, la 47 de ani (fara o zi) de la acea tragica zi, Ministerul Apelor si Padurilor a supus consultarii 
publice Proiectul de hotarare de Guvern pentru aprobarea scoaterii definitive din fondul forestier national a 56 de 
hectare de catre S.C. Deva Gold S.A., pentru proiectul "Exploatarea minereurilor auro-argintifere din Perimetrul 
Certej". 
Terenul e in proprietatea S.C. Deva Gold S.A., iar compania a achitat deja din 23 iulie taxa pentru scoaterea 
definitiva a terenurilor din fondul forestier national. Valoarea taxei pentru suprafata vizata este de 6.491.378,20 
lei. 
Potrivit proiectului publicat de Ministerul Apelor si Padurilor, compania Deva Gold promite sa ofere in 
compensatie 168 de hectare de teren pentru a fi impadurite. 
"Perimetrul minier Certej este inclus in Patrulaterul aurifer Sacaramb-Brad-Rosia Montana-Baia de Aries unde 
mineritul este o activitate traditionala. Proiectul propus are ca obiectiv principal continuarea si dezvoltarea 
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activitatii miniere de cariera pentru extractia mineralelor cu continut de metale pretioase - aur si argint - in 
perimetrul Licentei de exploatare nr. 435/1999, intrata in vigoare prin HG nr. 51/24.01.2000 odata cu publicarea 
acesteia in Monitorul Oficial al Romaniei nr. 26/25.01.2000", informeaza SC Deva Gold, potrivit Adevarul.ro. 
Cetatenii si institutiile interesate pot transmite propuneri si sugestii Ministerului Apelor si Padurilor pana pe 7 
noiembrie. 
O tragedie ce putea fi evitata 
Pe 30 octombrie 1971, intr-o sambata dimineata, la ora 04:55, digul de la mina Certej a cedat si 300.000 de metri 
cubi de steril au scapat din iaz, printr-o spartura de 80 de metri. 
Valul acid de steril a lovit si a distrus complet sau partial sase blocuri de locuinte cu 25 de apartamente fiecare, un 
camin cu 30 de camere, sapte locuinte individuale si 24 de gospodarii. 
Dezastrul a provocat 89 de morti si 76 de raniti. Autoritatile au anuntat atunci oficial la radio si televiziune un 
numar de 48 de morti pentru a nu fi nevoite sa declare doliu national. 
Cauza a fost identificata in depozitarea, intre 1936 si 1971, a unor elemente de depunere complet diferite ca 
granulatie, tasare si umiditate care au creat o falie de alunecare. De asemenea, in timp, masivul de steril si-a 
pierdut stabilitatea pe una din laturi din cauza cresterii peste limita critica in inaltime. 
Cum s-a dat liber la exploatari la Certej in plin scandal Rosia Montana 
In 2012, compania canadiana Eldorado Gold Corporation, prin intermediul societatii Deva Gold, a primit acordul 
de mediu din partea Agentiei Regionale pentru Protectia Mediului Timisoara pentru o alta exploatare aurifera in 
zona. 
Eldorado a cumparat European Goldfields cu 2,4 miliarde de dolari, preluand astfel si 80% din actiunile Deva Gold, 
restul actiunilor societatii fiind detinute de statul roman, prin Minvest Deva. 
Potrivit informatiilor prezentate de organizatiile de mediu de-a lungul timpului, proiectul minier de la Certej, 
desfasurat pe 456 hectare, presupune procesarea a 45 milioane tone de minereu, cu o concentratie de 1,8 grame 
de aur pe tona, si utilizarea unei cantitati de cianura de sodiu de 1.653 tone pe an, timp de 16 ani. 
Ca si in cazul proiectului Rosia Montana, reziduurile rezultate dupa prelucrare vor fi depozitate intr-un iaz de 
decantare cu o suprafata totala de 63 de hectare. 
 

 Din lac in put: De la monopolul de stat la cel privat. Companiile energetice omoara investitiile private 
romanesti 
"Din lac in put" - asa am putea cataloga decizia istorica de a trece companiile de stat furnizoare de energie 
electrica sau gaz metan din proprietatea statului in proprietatea privata. 
Aceasta mutare a fost justificata prin presiunea externa facuta pentru a se renunta la activele "neperformante". 
Tocmai cei care afirmau acest lucru s-au inghesuit sa preia aceste companii si sa isi asume numai beneficiile 
rezultate din contract si absolut nici o obligatie. 
In cam toate statele europene companiile energetice sunt considerate de interes strategic si mare parte din ele 
sunt investitii de stat. Sistemul in Europa nu functioneaza chiar deloc precum in America, acolo unde piata s-a 
nascut libera, nu s-a incercat impunerea cu forta. Desi la ei acasa mare parte din aceste companii se afla in 
administrarea statului, noua ni s-a pretins vanzarea lor. 
In fapt, la acest moment, companiile de distributie energie electrica si asigurare a alimentarii cu gaz metan au 
devenit principalele societati prin care in fiecare luna sume colosale de bani sunt platite de romani si plasate 
ulterior in afara tarii. 
Pentru a se asigura ca nicio cheltuiala in plus nu este facuta, orice investitie de extindere sau modernizare este 
impusa imediat beneficiarului final. Nu doar ca iti platesti curentul sau factura la gaze, atunci cand doresti sa te 
legi chiar tu esti cel care vei plati pentru acea extindere de retea sau bransament. Cu toate acestea, desi platite, 
aceste bunuri nu iti apartin si ti se impune sa le cedezi catre companiile respective fara ca suma investita sa fie 
recuperata. 
Toate aceste companii au renuntat aproape complet la angajati. Toate serviciile au fost externalizate, de la 
facturare si pana la executia lucrarilor pe amplasament. Desi incaseaza lunar sume colosale de la romani, platile 
facute catre companiile romanesti subordonate sunt rusinos de mici, la limita la care sa asigure acestora 
subzistenta dar sa nu le permita niciodata dezvoltarea. Au dat afara din companii toti angajatii si apoi le-au impus 
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sa isi faca companii pentru a-i plati pe nimic: de ce sa ai responsabilitati cand poti avea totul la indemana gratis. 
De parca insa acest lucru nu era suficient, de cativa ani companiile respective pur si simplu blocheaza orice proiect 
privat de dezvoltare. Iti ia un an sa construiesti un imobil si alti doi ani ca sa te legi la reteaua de electricitate sau 
distributie gaz natural. Pare absurd dar, desi reteaua sau conducta se afla chiar in fata casei, sa te bransezi la ea 
este o misiune imposibila. 
Mii de investitori, ca or fi ei constructori in domeniul rezidential sau ca dezvolta capacitati de productie sau 
depozitare, sunt de cele mai multe ori intarziati cu multe luni, de obicei chiar depasind un an. Toate aceste 
intarzieri de cele mai multe ori inseamna rate platite, bani neincasati, nu mai discutam de penalitati sau clienti 
pierduti. 
Acestea sunt marile avantaje oferite de investitorii straini strategici: am trecut de la monopolul de stat pe un 
monopol privat cu mult mai rau. Aceste companii au devenit un mijloc de extragere al capitalului din Romania si 
nimic nu se ofera la schimb. Noi ne platim bransarea, tot noi asteptam cu lunile bransarea si tot noi platim si 
facturile lunare la cele mai mari preturi din Europa. Adica totul este pe cheltuiala noastra iar ele se aleg numai si 
numai cu profitul. 
Reteaua nationala de distributie a energiei electrice sau a gazului natural la moment in multe din localitati este in 
colaps: nu s-au facut deloc investititii pe infrastructura existenta iar interventiile sunt numai in caz de avarie: se 
intervine doar cand efectiv nimic nu mai merge. Nu asa ar trebui sa fie mersul normal. 
Autoritatile publice se afla in aceeasi situatie: sunt nevoite de multe ori sa suporte ele extinderea acestor facilitati 
pentru a putea crea noi zone de dezvoltare. Totul pare pe fuga... aceste societati sunt vazute ca si vaci de muls si 
nu cu perspective de dezvoltare. Tocmai de aceea nici nu se gandesc sa bage bani in intretinere sau extindere. Pur 
si simplu nu se vad aici in viitor avand in vedere nerusinarea cu care clientii si Romania sunt furati. 
Statul nu face nimic ca sa reglementeze acest lucru si sa solutioneze problema. Clasa politica se comporta ca o 
sluga caci de, fiecare are cate un interes pe undeva. ANRE ar trebui sa intervina si sa impuna conditii, ceea ce nu 
se intampla. Termenele de executie contractuale au ajuns deja la 12 luni. Este rusinos in conditiile in care cladirile 
de cele mai multe ori se fac in mai putin de un an, sa iti ia mai mult de 12 luni ca sa faci o legatura ce pare banala. 
Cezar Petre este inginer, absolvent al Universitatii Tehnice de Constructii Bucuresti. Cu experienta in proiectarea si 
urmarirea executiei in conditii de calitate a constructiilor, in acest moment este presedintele Colegiului Tehnic al 
Dirigintilor de Santier. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 OMV Petrom devine unic titlular in patru perimetre petrolifere onshore 
OMV Petrom a devenit unic titular si operator pentru patru perimetre de explorare onshore pe care le detinea 
impreuna cu Repsol, dupa ce aceasta companie a decis sa se retraga din asociere, se arata intr-un comunicat al 
OMV Petrom, remis, joi, AGERPRES. 
Agentia Nationala pentru Resurse Minerale (ANRM) a aprobat preluarea de catre OMV Petrom a participatiei 
detinute de Repsol in patru acorduri de explorare onshore. 
Dupa aprobarea ANRM, OMV Petrom devine unic titular si operator al perimetrelor de explorare V Baicoi, VII 
Targoviste, XII Pitesti si XIII Targu Jiu. 
Acordurile de farm-out au fost incheiate in 2013, OMV Petrom fiind operator si detinatorul unei participatii de 
51%, in timp ce Repsol a detinut o participatie de 49%. 
In trimestrul doi din 2018, Repsol a informat OMV Petrom despre intentia de a se retrage din aceste concesiuni si 
partile au ajuns la un acord, conditionat de aprobarea autoritatilor. OMV Petrom va continua proiectele in 
derulare si va prelua angajamentele din cadrul acordurilor de concesiune. 
Investitiile realizate pana acum in cadrul acestor asocieri in baza acordurilor de exploatare in participatie se ridica 
la peste 200 de milioane de dolari si includ achizitia de date 2D si 3D, precum si forajul a doua sonde complexe de 
mare adancime si cu presiune ridicata. In prezent, o a treia sonda de explorare este in foraj, la o adancime de sub 
5.000 metri. 
OMV Petrom este cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, cu o productie anuala de titei si gaze 
de aproximativ 61 milioane barili echivalent petrol in 2017. 
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Grupul are o capacitate de rafinare de 4,5 milioane tone anual si opereaza o centrala electrica de inalta eficienta 
de 860 MW. Pe piata distributiei de produse petroliere, grupul este prezent in Romania si tarile invecinate prin 
intermediul a 789 benzinarii, la sfarsitul lui septembrie 2018, sub doua branduri, OMV si Petrom. 
OMV Aktiengesellschaft, una dintre cele mai mari companii industriale listate din Austria, detine 51,01% din 
actiunile OMV Petrom. Statul roman, prin Ministerul Energiei, detine 20,64% din actiunile OMV Petrom, Fondul 
Proprietatea detine 9,9985%, iar 18,35% se tranzactioneaza liber la Bursa de Valori Bucuresti si la Bursa de Valori 
Londra. 
OMV Petrom este cel mai mare contribuabil la bugetul de stat, cu circa 25,5 miliarde de euro platiti sub forma de 
taxe, impozite si dividende platite in perioada 2005 - 2017.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Acces LIBER pentru români pe piaţa muncii din Elveţia. Data de la care intră măsura în vigoare 
Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat, într-o conferinţă de presă comună cu şeful statului elveţian, Alain Berset, 
că Elveţia va renunţa, de la sfârşitul lunii mai a anului viitor, la restricţiile impuse piaţa muncii românilor. 
"Sper că sunt în asentimentul domnului preşedinte Berset dacă divulg o parte din discuţia noastră tete-a-tete. În 
mod natural această chestiune mă interesează foarte mult. Am dorit să ştiu părerea preşedintelui elveţian şi care 
a fost motivaţia revenirii la un contingent şi cum e real văzută comunitatea de români din Elveţia. Concluzia e 
foarte bună şi pozitivă. Elveţia, din motive pur tehnice, a trebuit să revină la aceste contingente şi în condiţiile în 
care mi s-a confirmat că discuţiile sunt pe o notă pozitivă în România în societatea elveţiană, nu rămâne decât să 
spun că de la sfârşitul lunii mai 2019 nu va mai exista nicio restricţie", a declarat Klaus Iohannis, într-o conferinţă 
comună de presă, joi, la Palatul Cotroceni, cu preşedintele Elveţiei, Alain Berset. 
Iohannis a adăugat că a discutat cu Berset şi despre comunitatea de români din Elveţia, precizând că în jur de 
30.000 de români locuiesc în această ţară "care contribuie la dezvoltarea economiei şi a societăţii elveţiene". 
La rândul său, oficialul elveţian a afirmat că după mai 2019 nu va mai fi nicio distincţie sau diferenţă pe piaţa 
muncii din Elveţia pentru cetăţenii români. 
"Când România s-a alăturat UE a integrat şi sistemul de liberă circulaţie a persoanelor. În momentul aderării a 
trebuie să luăm decizia acordării acestei libere circulaţii şi pentru români, însă era nevoie de un vot popular, iar 
votul a fost pozitiv. În cadrul dezbaterilor, discuţia s-a purtat şi pe tema despre modul în care libera circulaţie să 
fie pusă în practică, pentru ca tranziţia să se facă în mod lin. Astfel, clauzele ne-au permis să avem o trecere în 
acest sens. În luna mai a anului viitor ajunge la finele acestui proces, după care dată, nu va mai exista nicio 
diferenţă şi nicio disctincţie", a spus preşedintele Confederaţiei Elveţiene, Alain Berset. 
Guvernul federal din Elveţia a dispus, în 10 mai 2017, activarea unei clauze prevăzute în Acordul cu Uniunea 
Europeană care prevede introducerea în mod temporar a unor restricţii pe piaţa muncii elveţiană pentru cetăţenii 
români şi bulgari. 
Preşedintele Elveţiei, Alain Berset: Susţinem candidatura României la OCDE 
Preşedintele Elveţiei, Alain Berset, a anunţat, joi, într-o conferinţă comună de presă cu şeful statului, Klaus 
Iohannis, la Palatul Cotroceni, că ţara sa susţine candidatura României la Organizaţia pentru Cooperare şi 
Dezvoltare Economică (OCDE). 
„E o tradiţie ca preşedintele Confederaţiei Elveţiene să facă vizite în ţara care preia preşedinţia Consiliului UE şi, 
evident, suntem interesaţi de obiectivele pe care le-aţi fixat în cadrul preşedinţiei dvs, pentru că există relaţii 
strânse între Elveţia şi România, dar şi între alte state membre. Vom semna un acord instituţional. Am făcut 
progrese importante în acest an. În acest cadru subiectele sunt importante, siguranţa bursieră. Al doilea element, 
reforma fiscală pe care noi am făcut-o în Elveţia pentru a permite o conlucrare mai bună cu UE. (...). Am abordat şi 
subiectul migraţiei. În chestiunea OCDE, Elveţia susţine candidatura României la OCDE. Au exista multe contacte, 
schimburi între ţările noastre, care stau mărturie pentru sănătatea şi vivacitatea relaţiilor dintre ţările noastre. Ne 
va face o deosebită plăcere să vă primim în Elveţia pentru consolidarea relaţiilor pe plan economic, politic şi 
cultural”, a declarat preşedintele Elveţiei, Alain Berset, la întâlnirea cu Klaus Iohannis, de la Palatul Cotroceni. 
La rândul său, Klaus Iohannis a spus că a discutat omologul său elveţian despre cei 30.000 de români care locuiesc 
în Elveţia şi care contribuie la dezvoltarea economiei şi a societăţii elveţiene. 
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„Am subliniat necesitatea creşterii schimburilor comerciale, care sunt la un nivel bun, de peste 850 milioane de 
euro, dar şi aici avem un potenţial de creştere important. Un subiect foarte important pe agenda noastră, pe 
agenda mea, evident, a fost comunitatea de români din Elveţia, căreia îi revine un loc aparte în relaţia bilaterală 
dintre România şi Elveţia.În jur de 30.000 de români trăiesc în Elveţia, în mare parte, persoane de înaltă calificare, 
foarte bine pregătite, foarte bine integrate, şi cred că putem să spunem, care contribuie la dezvoltarea economiei 
şi a societăţii elveţiene.”, a declarat Iohannis. 
Preşedintele român a transmis, totodată, aprecierea României pentru contribuţia pe care programele realizate în 
cadrul contribuţiei financiare a Elveţiei la coeziunea Uniunii Europene au avut-o la consolidarea colaborării 
sectoriale bilaterale. 
„Suma alocată României în cadrul acestei asistenţe până în prezent a fost de 180 milioane de franci elveţieni, 
adică peste 150 milioane de euro. Au fost finanţate proiecte privind securitatea frontierelor, capacitatea de 
management la nivel local şi regional, modernizarea sistemului judiciar, dar şi proiecte de mediu şi infrastructură, 
promovarea sectorului privat, inclusiv a exportului, precum şi dezvoltarea socială şi a resurselor umane. Mi-am 
exprimat mulţumirea pentru programele de până acum şi speranţa că se va continua într-un fel pozitiv.”, a 
subliniat şeful statului. 
De asemenea, Klaus Iohannis i-a prezentat lui Alain Berset priorităţile României în perioada deţinerii preşedinţiei 
Consiliului Uniunii Europene. 
„România va urmări, fără îndoială, activ negocierile privind încheierea unui Acord-Cadru Instituţional între 
Uniunea Europeană şi Elveţia şi, sigur, pentru noi este importantă noua contribuţie financiară a Elveţiei la 
Fondurile de Coeziune ale UE.Am evidenţiat atenţia pe care o acordăm consolidării rolului Uniunii Europene în 
arhitectura multilaterală globală, dar şi a cooperării regionale, am atins teme precum Balcanii de Vest şi 
Vecinătatea Estică, şi aspecte legate de regiunea Mării Negre. Am precizat că România va rămâne ferm angajată în 
avansarea procesului de extindere, acest proces de extindere care contribuie la stabilitatea, prosperitatea şi 
securitatea Uniunii Europene şi a Europei, în sensul mai larg care, evident, include Elveţia.”, a conchis Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Combaterea pestei porcine: Vânătoarea mistreţilor din Deltă, amânată din cauza birocrației 
Administraţia Rezervaţiei Biosferei Delta Dunării (ARBDD) aşteaptă autorizaţia de mediu de la Ministerul Apelor şi 
Pădurilor pentru a extrage efectivele de mistreţi şi şacali din rezervaţie, conform strategiei autorităţilor naţionale 
de combatere a pestei porcine africane (PPA). 
Demersurile pentru începerea vânătorii mistreţilor din Deltă au început în luna august, însă nu a putut fi puse în 
practică din cauza unor probleme de ordin birocratic  
Demersurile pentru începerea acţiunilor de extracţie a mistreţilor din Deltă au început în luna august, însă nu a 
putut fi puse în practică din cauza unor probleme de ordin birocratic, lipsa unui ofertant la licitaţia organizată 
pentru efectuarea serviciului de recoltare şi existenţa unor neclarităţi în legislaţia în vigoare care nu permite 
derularea acţiunilor de vânătoare în rezervaţie. 
„Suntem la ultima autorizaţie, cea de mediu, pe care deocamdată nu ne-am lămurit cine o dă, Ministerul Mediului 
sau Ministerul Apelor şi Pădurilor. Ministerul Mediului ne-a explicat cu argument că nu dau o asemenea 
autorizaţie, fiindcă este vorba de vânătoare, iar acum aşteptăm un răspuns de la Ministerul Apelor şi Pădurilor”, a 
declarat pentru AGERPRES guvernatorul rezervaţiei, Mălin Muşetescu. 
Întârzierea începerii acţiunilor de extracţie a mistreţilor şi şacalilor din Delta Dunării a fost însă apreciată de 
reprezentanţii Comisiei Europene care săptămâna trecută au fost într-o misiune de audit în judeţul Tulcea. 
„Începerea vânătorii mai devreme de trei-patru luni ar fi fost considerată de Comisia Europeană o greşeală mult 
mai mare decât acuzele noastre interne că rezervaţia nu a păzit mistreţii sau că nu a vânat mistreţii de acum 10 
ani, lucru care este o prostie. (...) Dacă suntem oameni conştienţi şi nu mai umblăm cu carcase de porci din focar 
să-i comercializăm sau să-i dăm pe la rude, o să vedem că tot apare pesta porcină africană şi dăm vina pe mistreţ. 
Dar când mor toţi mistreţii, ne întrebăm cum mai circulă virusul. Prin ceilalţi mii de vectori pe care nu-i putem 
controla. Degeaba vom omorî toţi urşii, lupii, şacalii, vulturii şi tot ce mai mănâncă leşuri. Nu poţi otrăvi nu doar 
Delta Dunării, dar tot judeţul Tulcea, ca să fim siguri că nu mai există niciun vector. Deci, nu există izolare 
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perfectă. Din ce înţeleg, vântul este un vector, pentru că poate duce praf în care există virus, iar acest virus rezistă 
o lună de zile în condiţii de uscăciune extremă”, a mai spus guvernatorul Muşetescu. 
Primele focare de PPA au apărut în judeţul Tulcea la începutul lunii iunie a acestui an, în localităţile situate pe 
braţul Chilia al Dunării, care constituie frontieră între România şi Ucraina. Virusul a fost confirmat în peste 500 de 
gospodării din circa 75 de localităţi, iar pentru eliminarea pericolului răspândirii acestuia medicii veterinari au 
decis sacrificarea preventivă a suinelor din circa 50 de localităţi, astfel că circa 50% din suinele aflate anul trecut în 
gospodăriile populaţiei au fost ucise anul acesta. 
În ultimele săptămâni, Direcţia Sanitar-Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor nu a mai înregistrat focare de 
PPA. 
Populaţia şi societăţile comerciale afectate de virus au primit despăgubiri în valoare totală de peste 46 de 
milioane de lei, potrivit autorităţilor tulcene. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vesti proaste de la BERD: A revizuit in scadere estimarea privind evolutia economiei romanesti in 2018 
Banca Europeana pentru Reconstructie si Dezvoltare (BERD) a anuntat, joi, ca estimeaza o crestere de 4,2% 
pentru economia Romaniei, in acest an, comparativ cu anul trecut, cu 0,4 puncte procentuale mai putin decat 
prognoza din mai. 
De asemenea, BERD si-a revizuit in jos estimarea privind evolutia economiei Romaniei pentru anul viitor cu 0,6 
puncte procentuale, pana la 3,6%, conform raportului "Regional Economic Prospects in the EBRD Regions", 
publicat joi. 
"Cresterea economiei Romaniei se va tempera treptat, de la 7,3% in 2017 la 4,2% in 2018 si 3,6% in 2019, fiind 
mult mai apropiata de cresterea potentiala pe termen lung a economiei. (...) Bulgaria si Romania au performante 
bune, desi semnele de supraincalzire devin vizibile la cea din urma", se mai mentioneaza in raportul BERD. 
Astfel, dupa o crestere de 7,3% in 2017, unul dintre cele mai ridicate niveluri din Uniunea Europeana (UE), 
economia Romaniei incetineste in 2018, in conditiile in care i-a crescut PIB-ul cu 4% in prima jumatate a acestui 
an, fata de aceeasi perioada a anului precedent, conform BERD. 
"Consumul privat a avut cea mai mare contributie la cresterea economica, determinat de incordarea de pe piata 
fortei de munca si de politica fiscala slabita. De asemenea, investitiile au crescut, datorita unei absorbtii mai 
ridicate a fondurilor UE. 
Semnele de supraincalzire au aparut sub forma unui deficit comercial in crestere, impingand deficitul de cont 
curent la 3,4% din PIB la sfarsitul anului 2017, si a unei inflatii la maximul ultimilor cinci ani, cu un varf de 5,4% in 
iunie 2018", se subliniaza in raportul BERD. 
De asemenea, economistii BERD mentioneaza ca stimulul fiscal a impins deficitul bugetar la 2,9% din PIB in 2017, 
urmat de un deficit in crestere inregistrat pana in prezent in acest an. 
In plus, reducerea estimarii de crestere a PIB-ului Romaniei pentru acest an si anul viitor a fost cauzata de 
reducerea impactului politicii de stimulente si de politica monetara mai stricta, desi economia continua sa fie 
sustinuta de investitiile provenite din fondurile UE si de consumul determinat de lipsa fortei de munca, potrivit 
raportului BERD. 
"Riscurile de reducere a perspectivelor de crestere includ inrautatirea in continuare a deficitului de forta de 
munca, incertitudinea politica interna si a reformelor, precum si schimbarea sentimentului investitorilor globali 
fata de pietele emergente", se mai scrie in raportul BERD. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Mugur Isărescu DEMONTEAZĂ obsesia creșterii Robor: 'Când a apărut, am răsuflat uşurat că scăpăm de 
obsesia cursului' 
Guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, spulberă speculațiile privind implicarea băncii naționale în creșterea Robor. 
După ce valorile indicelui care dictează cuantumul ratelor plătite de românii cu credite au devenit subiect de 
presă zilnic, Isărescu a venit cu precizări. 
"În mod normal, aş fi terminat aici. Dar sunt importante chestiunile de colaborare dintre Banca Naţională şi 
industria bancară. Colaborarea e legată chiar de compliance şi aş discuta-o în contextul acestei noi vedete care 
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domină, de un an de zile, o parte din dezbaterea publică - dobânda ROBOR. Când a apărut, am răsuflat uşurat că 
scăpăm de obsesia cursului, dar, după un an, de la curs s-a ajuns la obsesia ROBOR. Ce probleme avem aici? În 
primul rând, ROBOR este un produs al dumneavoastră, al pieţei, care a ajuns o problemă a noastră, a Băncii 
Naţionale. Noi îl calculăm (ca să-i dăm credibilitate), pe baza unui regulament de piaţă aprobat de BNR, dar cu 
datele dumneavoastră. La fel procedăm şi cu cursul - Cursul pieţei valutare de la Bucureşti calculat de Banca 
Naţională a rămas Cursul Băncii Naţionale. Şi mai auzi: 'Banca Naţională a cotat...' - sunt 20 de ani de când tot 
spunem că BNR nu cotează nicio monedă, cel mult intervine pe piaţă; dumneavoastră cotaţi, faceţi tranzacţii", a 
spus Isărescu în deschiderea unui eveniment de profil, conform România TV. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Cum au ajuns romanii sa aiba cel mai mic venit mediu din UE 
Eurostat a publicat cele mai recente date pentru statele membre UE referitoare la venitul median net pe 
gospodarie. Romania figureaza pe ultimul loc pentru anul 2017, cu doar 2.742 euro, mult in urma Bulgariei (3.588 
euro) si foarte departe de media europeana (16.359 euro). 
Venitul median net al unei gospodarii (median net income by household in lb. engleza) se refera la sumele 
dobandite de o anumita gospodarie intr-o regiune data, in care jumatate dintre aceste gospodarii castiga mai 
mult si cealalta jumatate castiga mai putin. 
Se poate utiliza in loc de venitul mediu sau de venitul median, deoarece reflecta mai bine situatia economica din 
zona respectiva. Indicatorul este utilizat pentru a determina in ce masura poate o familie sa-si permita cheltuielile 
cu locuirea. 
Imaginea care apare potrivit acestui indicator este mult diferita de cea data de nivelul PIB/locuitor la paritatea 
puterilor de cumparare standard fata de media UE, nivel mediu de referinta utilizat indeobste pentru a descrie 
situatia economica relativ a populatiei dintr-o anumita tara. 
Ceea ce se poate vedea, foarte sugestiv, daca facem comparatia cu Bulgaria. 
Desigur, se va putea argumenta ca sunt probleme de metodologie, poate ca vecinii nostri de la sud de Dunare se 
pricep mai bine decat noi sa dea bine in statistici (de altfel, doar ca element de culoare, compatrioata lor Mariana 
Kotzeva este chiar directorul general al Eurostat). 
Copiii, defavorizati in fata segmentelor votante 
Totusi, chiar si asa, sa ne uitam cu atentie ce diferenta neglijabila ramane intre noi la persoanele singure si cum se 
casca o prapastie inversa fata de nivelul de trai (teoretic rezultat din media PIB/locuitor) la persoanele cele mai 
vulnerabile, cele singure cu copii. 
Astfel, pe fondul preocuparii excesive pentru pensionarii votanti, am "reusit" sa atingem un catastrofal procentaj 
de 46,8% dintre copii sub risc de saracie sau excludere sociala, la care se adauga pozitia nedorita de campioni la 
diferenta maxima de risc de saracie intre copii si populatia generala (alaturi de Ungaria, cu 7 puncte procentuale, 
desigur, potrivit Eurostat). 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Diaspora a trimis bani in Romania cat a reusit Guvernul sa atraga din fondurile UE 
Romanii care lucreaza in strainatate au trimis in tara 2,695 de miliarde de euro in primele opt luni ale anului 2018, 
cat toate fondurile si subventiile europene primite in primele sapte luni de Guvern. 
Cele 2,695 de miliarde de euro au fost trimise de romanii care lucreaza atat cu contracte sub un an, cat si pe 
perioade mai mari de un an, potrivit datelor Bancii Nationale a Romaniei (BNR). 
Din banii primiti de la UE in 7 luni (2,692 mld. euro), peste 1,7 miliarde de euro sunt sume pentru care nu faci mai 
nimic, adica subventii agricole, si numai 898 milioane de euro sunt bani atrasi din fonduri structurale, de coeziune 
si de dezvoltare rurala, potrivit datelor Ministerului Fondurilor Europene. 
(Sursa: ziare.com) 
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 Corina Crețu a explodat: De la Bucuresti primesc doar acuzatii si insulte. E trist! Am ajuns să mi se spună că 
sunt trădătoare de partid și de țară 
Comisarul european pentru Dezvoltare Regională, Corina Crețu, are o ieșire extrem de dură la adresa Guvernului 
și a unor lideri PSD. Deși recent a fost la București și a avut întâlniri la cel mai înalt nivel, imediat după plecare un 
între asalt s-a abătut asupra oficialului european. A fost taxată ca fiind un exponent al ”intereselor străine” și un 
”trădător de partid și de țară” - AICI. Mai mult, Darius Vâlcov, consilier al prim-ministrului a insinuat că oficialul 
european nu prea spune adevărul în cazul finanțărilor privind banii europeni pentru construcția spitalelor 
regionale. 
”Jignirile pornite ca la un semnal la adresa mea in aceasta seara si mai ales atacurile la adresa Uniunii Europene, 
injuriile prin care sunt acuzata ca sunt vanduta intereselor straine, in conditiile in care toti stiu cate eforturi am 
facut preluand pe fonduri europene toate creditele Romaniei pe care le avea de platit catre Banca Europeana de 
Investitii si Banca Europeana de Dezvoltare, salariile functionarilor din Romania care lucreaza pe fonduri 
europene, fazand zeci de proiecte care nu s-au terminat la timp si pt care statul pierdea aproximativ 3 miliarde de 
euro, sincer, toate acestea ma lasa fara cuvinte. 
As fi inteles sa fiu considerata tradatoare de partid si de tara, daca am fi avut depuse la Comisia Europeana zeci de 
proiecte care tergiversau sau pe care le-am fi uitat perioade lungi prin sertare. 
Repet, din pacate nu mai avem in analiza proiecte majore depuse la Comisie in afara Magistralei de Metro M6, 
proiect in legatura cu care inca astept un raspuns la o scrisoare adresata de cateva catre Directorul General al DG 
Regio, Dl Marc Lemaitre, Ministrului Transporturilor, fara de care regulamentele nu imi permit sa adopt o decizie. 
Nici un alt proiect major nu e depus la Comisia Europeana, in conditiile in care Romania a depasit cu mult datele la 
care singura s-a angajat ca le va depune, nu numai pentru spitalele regionale, dar si pentru autostrazile Pitesti-
Sibiu, Târgu Mures-Iasi, Craiova-Pitesti, podul de la Braila, Metroul Pipera-Berceni, Centura Bucurestiului, etc. 
E trist ca reusim in alte state sa dezvoltam si sa deblocam proiecte, iar de la Bucuresti primesc doar acuzatii si 
insulte. Nu numai eu, dar si serviciile Comisiei Europene sau ale celorlalte institutii europene. 
Pentru perioada 2021-2027, viitorul Buget European, m-am zbatut pentru mai multi bani pentru Romania, astfel 
incat aceasta sa beneficieze de inca 8 miliarde fata de actuala perioada de programare pentru investitii in 
interesul cetatenilor romani. 
Cand reusesti, in ciuda plecarii celui de-al doilea mare contributor la Bugetul UE, Marea Britanie, sa obtii o 
crestere cu 10 la suta a fondurilor europene pentru tara ta, esti, cu siguranta, in slujba unor interese straine, nu-i 
asa? 
Va las pe Dvs sa apreciati munca si loialitatea mea fata de Romania si Uniunea Europeana. 
Inca o data, va doresc tuturor numai bine, multa sanatate, zile frumoase!”, susține Corina Crețu într-un update la 
o postare de pe Facebook în care explică problemele pe care le-a întâlnit în cadrul vizitei de la București și 
problema spitalelor regionale. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mihai Fifor e tot mai greu de remaniat: Americanii au primit un nou contract pentru baterii de rachete Patriot 
ce vor ajunge în România 
Ministerul Apărării Naţionale, în numele Guvernului României, a făcut zilele acestea plata pentru încă trei sisteme 
de rachete sol-aer cu bătaie mare Patriot, scrie ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, pe pagina sa de 
Facebook. 
"Prin achiziţionarea acestor trei noi sisteme, care se adaugă celui contractat deja în luna noiembrie 2017, se 
finalizează etapa I de înzestrare cu sistemul Patriot, cele patru instalaţii militare urmând să intre în dotarea 
Forţelor Aeriene Române începând cu a doua parte a anului 2019, primul sistem fiind planificat pentru 
operaţionalizare la jumătatea anului 2020", se arată în postare. 
Militarii care vor deservi sistemele PATRIOT vor începe programul de instruire în SUA începând cu luna martie 
2019. 
"Prin evoluţia din acest an a programelor esenţiale de înzestrare, România are şanse reale de a atinge pragul de 
două procente din PIB alocate bugetului Apărării, pentru al doilea an consecutiv", mai spune Fifor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Poziţia României în cazul asasinării lui Jamal Khashoggi, anunţată de MAE/ Anul de când România nu mai 
exportă armament către Arabia Saudită 
România s-a pronunţat în favoarea efectuării unei investigaţii aprofundate şi transparente pentru stabilirea 
circumstanţelor asasinării jurnalistului saudit Jamal Khashoggi, transmite Ministerul Afacerilor Externe la 
solicitarea agenţiei de presă MEDIAFAX. 
"România, la fel ca şi celelalte state membre ale Uniunii Europene, a exprimat condoleanţe familiei şi prietenilor 
jurnalistului Jamal Khashoggi şi a adus un omagiu amintirii acestui ziarist respectat pe plan internaţional. În 
acelaşi timp, Ministerul Afacerilor Externe reafirmă angajamentul României faţă de libertatea presei şi protecţia 
jurnaliştilor din întreaga lume, mai ales în condiţiile în care circumstanţele morţii lui Jamal Khashoggi sunt profund 
îngrijorătoare", este răspunsul MAE transmis, joi, la solicitarea MEDIAFAX. 
Sursa citată adaugă că "România, alături de ceilalţi membri ai Uniunii Europene, s-a pronunţat în favoarea unei 
investigaţii aprofundate, credibile şi transparente, care să clarifice circumstanţele uciderii lui Jamal Khashoggi şi să 
asigure responsabilitatea deplină a tuturor celor responsabili de aceasta". 
MAE: Din martie 2017, nu am mai primit nicio solicitare de export de armament către Arabia Saudită 
Ministerul Afacerilor Externe precizează, în legătură cu exporturile de armament şi echipamente militare către 
Arabia Saudită că nu au mai fost astfel de cereri din luna martie a anului 2017. 
"Referitor la exporturile româneşti de produse militare către Arabia Saudită, Ministerul Afacerilor Externe 
precizează că, din martie 2017, MAE nu a mai primit nicio solicitare de export de armament sau echipamente 
militare şi, implicit, nu a eliberat nicio licenţă către Arabia Saudită", indică MAE, în răspunsul adresat MEDIAFAX. 
Reacţia MAE vine în contextul în care Parlamentul European a îndemnat toate ţările europene să aplice sancţiuni 
împotriva Arabiei Saudite, inclusiv prin sistarea exporturilor de armament, din cauza asasinării jurnalistului Jamal 
Khashoggi. 
Astfel, pe 25 octombrie, PE a adoptat, cu 325 de voturi pentru, unul împotrivă şi 19 abţineri, o rezoluţie care nu 
are caracter obligatoriu prin care cere Uniunii Europene să adopte o poziţie împotriva Arabiei Saudite. 
Jamal Khashoggi a dispărut în Consulatul Arabiei Saudite din oraşul turc Istanbul. Arabia Saudită a admis că 
editorialistul cotidianului The Washington Post a fost ucis, încercând să atribuie crima unor agenţi care au 
acţionat pe cont propriu. 
Dovezile existente sugerează că prinţul moştenitor al Arabiei Saudite, Mohammed bin Salman, a coordonat 
operaţiunea de asasinare a jurnalistului disident Jamal Khashoggi, iar teoria conform căreia autorii ar fi militari 
indisciplinaţi este o "ficţiune", a afirmat sir John Sawers, un fost director al MI6. 
Arabia Saudită a negat că prinţul moştenitor saudit ar fi implicat în acest complot. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Federaţia FAIR MediaSind a semnat noul CCM la Centrul Cultural  
Dunărea de Jos Galaţi! 
Federaţia Cultură şi Mass-media FAIR-MediaSind a negociat şi semnat, în baza mandatului acordat de membrul 
afiliat Sindicatul Naţional din Cultură FAIR, Contractul Colectiv de Muncă din Centrul Cultural Dunărea de Jos din 
Galaţi. Documentul a fost semnat de către directorul instituţiei, Florina Zaharia, împreună cu  preşedintele FAIR-
MediaSind, Leonard Pădureţ, preşedintele executiv Cristi Godinac şi Paul Buţa,vicepreşedinte FAIR-MediaSind , 
preşedinte al filialei Galaţi - Sindicatul Naţional Cultură FAIR (foto). 
 Contractul Colectiv de Muncă din Centrul Cultural Dunărea de Jos din Galaţi este esenţial pentru reglementarea 
relaţiilor de serviciu din această prestigioasă instituţie de cultură. Contractul conţine norme importante pentru un 
climat normal de muncă, reglementări profesionale, dar şi drepturi fundamentale care garantează securitatea 
locurilor de muncă ale tuturor angajaţilor. Acum drepturile tuturor angajaţilor sunt garantate printr-un contract 
care nu poate să fie modificat decât cu acordul partenerilor sociali.  
După semnarea documentului, delegaţia FAIR-MediaSind, din care a făcut parte şi avocatul organizaţiei, Dan 
Iordache,  s-a întâlnit şi cu colegii din cadrul Filarmonicii Mihail Jora din Bacău şi a Filarmonicii de Stat Moldova 
din Iaşi, unde a discutat problemele cu care se confruntă colegii din aceste importante instituţii.  
Până în acest moment, Federaţia FAIR - MediaSind a negociat contracte colective de muncă sau se află în 
proceduri  deschise de negociere  în mai multe  instituţii din domeniu, printre care se află Teatrul Naţional Cluj 
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Napoca, Filarmonica de Stat din Sibiu, Agenţia Naţională de Presă AGERPRES, Teatrul Muzical "Nae Leonard" din 
Galaţi, Regia Autonomă Monitorul Oficial, Teatrul German din Timişoara, Opera Maghiară din Cluj-Napoca, 
Filarmonica de Stat Arad, Filarmonica de Stat "Paul Constantinescu" din Ploiești, Filarmonica de Stat  Târgu Mureș, 
Opera Română Craiova și Institutul Național pentru Cercetare și Formare Culturală - INCFC. 
Federaţia FAIR-MediaSind este singura organizaţie reprezentativă, la nivel de sector Cultură şi Mass-Media, fiind 
membră cu drepturi depline al Federaţiei Internaţionale a Muzicienilor, Federaţiei Internaţionale a Jurnaliştilor, 
Federaţiei Internaţionale a Actorilor, CSN Meridian, UNI Global UNION şi Federaţiei Europene a Jurnaliştilor. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tőkés László, despre maghiarii din România în anul Centenarului: „Ce să sărbătorim? Că am pierdut 
Ardealul?“ 
Europarlamentarul Tőkés László, preşedintele Consiliului Naţional Maghiar din Transilvania, a declarat că 
Centenarul Marii Uniri este o aniversare doar pentru români, în timp ce pentru maghiari este prilej de doliu. 
„Pentru comunitatea maghiară, această perioadă de 100 de ani este una fără împliniri. Pur şi simplu, nu prea 
avem, după 100 de ani, ce sărbători. Ce să sărbătorim, că am pierdut Ardealul? Trebuie să înţeleagă românii că 
pentru noi, este o zi de doliu, o zi de durere”, a spus Tőkés, potrivit Adevărul. 
László Tőkés l-a criticat și pe Klaus Iohannis, pentru că președintele României „a elogiat această zi a Marii Uniri”. 
„Este ciudat pentru noi, ungurii, confraţii minoritari ai domnului preşedinte Klaus Iohannis, că dânsul elogiază ziua 
Unirii atât timp cât după şi din cauza acestei Adunări Naţionale, respectiv a creării României Mari a dispărut 
aproape totalmente comunitatea săsească, germană, din Transilvania. Acea comunitate care, timp de sute de ani, 
aproape o mie de ani, a înflorit în timpul regatului maghiar, respectiv al principatului transilvan. Nu prea 
înţelegem ce are de sărbătorit un etnic sas cum este Klaus Iohannis”, a spus Tőkés. 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Schimbarea limbii de stat în R. Moldova, din moldovenească în română, respinsă de parlament 
Proiectul de modificare a articolului 13 din Constituţia Republicii Moldova privind schimbarea limbii de stat din 
moldovenească în română a fost respins joi de către parlamentul de la Chişinău, potrivit mass-media de peste 
Prut. 
Iniţiativa de schimbare a denumirii limbii de stat a fost votată doar de 21 de deputaţi 
Propunerea de a introduce acest proiect pe ordinea de zi a şedinţei de joi a legislativului a fost făcută de liderul 
grupului parlamentar al liberal-democraţilor, Tudor Deliu, care a subliniat că 2 noiembrie este ultima zi în care 
proiectul menţionat mai poate fi discutat şi aprobat de actualul legislativ. 
Subliniind necesitatea votării acestei modificări, el a făcut referire la decizia Curţii Constituţionale din decembrie 
2013, care a stabilit că textul Declaraţiei de Independenţă (a republicii), unde se menţionează că limba de stat 
este limba română, prevalează în raport cu textul Constituţiei, care stipulează că limba vorbită în Republica 
Moldova este „limba moldovenească”. 
Iniţiativa a fost votată doar de 21 de deputaţi liberal-democraţi, liberali şi popular-europeni prezenţi la şedinţă, în 
condiţiile în care acest proiect de modificare a Constituţiei fusese semnat de 34 de deputaţi atunci când a fost 
înregistrat în parlament, notează Ziarul Naţional din Chişinău. 
Deputatul Ştefan Creangă, din partea Partidului Popular European din Moldova (PPEM), a declarat că 
introducerea „limbii române în Constituţie ne va face mai uniţi”, întrucât limba română „ne defineşte”, iar 
România este „statul-prieten care oferă ajutor necondiţionat cetăţenilor Republicii Moldova”. 
Împotrivă s-au pronunţat deputaţii socialişti şi comunişti, primii propunând ca modificarea denumirii limbii 
oficiale să fie votată în cadrul unui referendum. 
Democraţii Marian Lupu şi Dumitru Diacov au solicitat ca această chestiune să nu fie supusă votului 
parlamentului, întrucât nu are avizul Comisiei juridice pentru numiri şi imunităţi. 
Vicepreşedintele parlamentului Valeriu Ghileţchi le-a reproşat democraţilor că au mai existat proiecte de legi 
votate în lipsa unor avize. 
În semn de protest faţă de respingerea acestui proiect de modificare a Constituţiei, liberal-democraţii au părăsit 
şedinţa parlamentului.„Lăsăm în sală promoldoveniştii, promoscoviţii”, a afirmat Tudor Deliu, care menţionase 
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anterior că se putea obţine chiar în cursul zilei de joi avizul comisiei respective, aşa cum s-a procedat şi în alte 
cazuri. 
Deputata Maria Ciobanu, din partea Partidului Liberal-Democrat din Moldova (PLDM), a ţinut să amintească faptul 
că în actualul parlament sunt 64 de deputaţi care deţin şi cetăţenia română. „Îi voi scrie domnului preşedinte 
Klaus Iohannis să vă retragă cetăţenia română. Să vă fie ruşine!”, s-a adresat ea parlamentarilor moldoveni, 
înainte de a părăsi sala de şedinţe. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com

